



**Obshchestvennye nauki i sovremennost. 2013-2024**

ISSN 0869--0499

URL - <http://ons-journal.ru>

All right reserved

Issue 5 Volume . 2014

## **RUSSIA IN THE SEE OF LABOR MIGRANTS: VALUE BARRIERS ON THE WAY OF ADAPTATION**

**Anna Sorokina**

**Marina Maximenkova**

### **Abstract**

The paper is devoted to the analysis of interviews with labor migrants from the post-Soviet countries to Russia. The authors address the respondents' political views on Russia and their home countries, on political leaders in these countries, and on their plans for future. They draw the conclusion that nowadays Russia as the host society does not have the potential to attract migrants and to provide their integration and adaptation.

**Keywords list (en):** labor migration, adaptation and integration, political views, value barriers to adaptation

**Date of publication:** 01.09.2014

### **Citation link:**

Maximenkova M., Sorokina A. RUSSIA IN THE SEE OF LABOR MIGRANTS: VALUE BARRIERS ON THE WAY OF ADAPTATION // Obshchestvennye nauki i sovremennost. – 2014. – Issue 5 C. 166-176 . URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-33/>

# **РОССИЯ ГЛАЗАМИ ТРУДОВЫХ МИГРАНТОВ: ЦЕННОСТНЫЕ БАРЬЕРЫ НА ПУТИ АДАПТАЦИИ**

**Сорокина Анна Андреевна  
Максименкова Марина Сергеевна**

## **Аннотация**

В основу статьи положены интервью, взятые у трудовых мигрантов, приехавших в Россию из постсоветских государств. Авторы исследуют политические представления респондентов о России и родной стране, о лидерах и будущем обоих государств и приходят к выводу, что Россия как принимающее сообщество на сегодняшний день не обладает ни достаточной привлекательностью для трудовых мигрантов, ни потенциалом для их интеграции и адаптации.

**Ключевые слова:** трудовая миграция, адаптация и интеграция, национальные отношения, политические представления, ценностные барьеры адаптации

**Дата публикации:** 01.09.2014

## **Ссылка для цитирования:**

Максименкова М. С. , Сорокина А. А. РОССИЯ ГЛАЗАМИ ТРУДОВЫХ МИГРАНТОВ: ЦЕННОСТНЫЕ БАРЬЕРЫ НА ПУТИ АДАПТАЦИИ // Общественные науки и современность. – 2014. – Номер 5 С. 166-176 .  
URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-33/>